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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. juni 2010 stillet 
følgende spørgsmål nr. 399 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter 
ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål 399
”Hvad er ministerens vurdering af testresultatet?”

Svar
Jeg finder det helt uacceptabelt, at det fortsat er problemer med afsmitning af ftalater fra 
emballage og andre fødevarekontaktmaterialer. Det er vanskeligt at vurdere 
testresultaterne konkret, fordi der mangler detaljer om, hvordan testen er gennemført. 

Der er grænseværdier i lovgivningen for afsmitning fra plastemballage, procesudstyr 
o.lign. Der er ikke konkrete grænseværdier for ftalater som miljøforureninger i 
lovgivningen endnu. Det betyder dog ikke, at der ikke skal foretages en 
sundhedsmæssig vurdering af konkrete indhold. 

Virksomheder og fødevarekontrol skal vurdere det konkrete indhold i olivenolie. Det 
skal de gøre med udgangspunkt i EU’s Fødevareautoritet, EFSA’s vurdering af ftalater 
og den TDI (tolerable daglige indtag) der er fastsat af EFSA. Citatet i artiklen om 
”Lovgivningen sætter ingen grænser for, hvor mange ftalater der må være i fødevarer” 
er således ikke retvisende.
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